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Błędy ze słowami o zwodniczej 
wymowie (część 2)37LE
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Na tej lekcji będziemy kontynuować ćwiczenie słów o trudnej lub nietypowej wymowie. Kiedy 
zobaczysz jedno z tych słów, możesz pomyśleć, że wymowa jest podobna do innego słowa, które 
znasz - ale w rzeczywistości jest ona inna.

Pierwszy błąd dotyczy słów ‘pleasant i pleasure’ - „przyjemny i przyjemność”. Mają inny dźwięk 

niż słowo ‘please’

Słuchaj i powtarzaj te słowa w zestawieniu z innymi o podobnych dźwiękach:

PLEASE

tea - herbata

lead - prowadzić

cheese - ser

please - proszę

PLESANT / PLEASURE

less - mniej

wet - mokry

pleasant - przyjemne

pleasure - przyjemność
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Zwróć uwagę, na wymowę tak popularnego ’please’. Pamiętaj, że na końcu wymawiamy ’zzzzzz’. 

Podobnie jest w słowie ’pleasant’ występuje tu zzzzzz

PLEASE

PLEASANT

Następnie mamy słowa court - sąd i course - kurs, które brzmią podobnie. Czasami studenci 
używają tego samego dźwięku „or”  dla słowa „uprzejmość, kurtuazja”, pewnie dlatego, że w 
angielskim zaczyna się od tych samych liter -c-o-u-r.

Nie jest to jednak poprawnie, gdyż należy wymawiać je dźwiękiem „er” - COURTESY.
Słuchaj i powtarzaj:

COURT / COURSE

four - cztery

tour - wycieczka

court - sąd

course - kurs

COURTESY

were - byli

stir - wymieszać

courtesy - kurtuazja 
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Podobnie dzieje się z  słowem ‘count’ - „liczyć”. Ma  ono „own” dźwięk. Ale słowo kraj- 

wypowiadamy juz przez angielskie ’un’- COUNTRY, a nie ’own’ - C-OWN-TRY jak często 
słyszymy niepoprawnie. 

Przećwiczmy te słowa. Słuchaj i powtarzaj:

COUNT

how -  jak 

cow - krowa

town - miasto

count - liczyć

COUNTRY

gun - pistolet

come - chodź

run - biegać

country - kraj

COUNT / COUNTRY
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Słowa nature - natura i nation - naród mają długi dźwięk ‘A’ jak w ‘name’ , ale natural i national 
ma krótki dźwięk ‘A’ jak w apple.
Słuchaj i powtarzaj.

NATURE / NATION

name - imię

late - późno

nature - Natura

nation - naród

NATURAL / NATIONAL

apple - jabłko

nap - drzemka

natural - naturalny 

national - krajowy

Słyszymy, jak  wielu uczniów źle wymawia przestraszony- scared,   jako scarred czyli z blizną, 
obrażeniami na skórze). I znów mimo, że początkowe litery są takie same to ich wymowa jest inna. 
Przećwiczmy te słowa. Słuchaj i powtarzaj.

scared / scarred

SCARED

air - powietrze

pair - para
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care - opieka

scared - przestraszony

SCARRED

far - daleko

bar - bar

car - samochód

scar - blizna

scarred - z bliznami

scared / scarred

Następnie mamy słowo chief - przywódca, które ma ee jak w cheap. Ale słowo mischief - figiel, 
psota, choć zawiera podobną kombinację liter, to ma krótkie „i” jak w słowie ‘chip’.
Słuchaj i powtarzaj.

CHIEF

cheap - tamo

cheese - ser

leaf - liść

chief - szef

MISCHIEF

chip - frytka
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if - gdyby

chick - pisklę

mischievous - złośliwy

mischief - figiel, psota

CHIEF / MISCHIEF

Wreszcie mamy charakterystyczną grupę czasowników, takich jak ‘write i written’ które mają 
długie dźwięki w swojej podstawowej formie, ale ich wymowa zmienia się na krótkie dźwięki w 
formie Past Participle czyli imiesłowie biernym a  potocznie w tzw trzeciej formie czasownika.

Powtarzaj te przykłady w parach: 

• bite / bitten - ugryźć

• hide / hidden - ukryć

• write / written - pisać

• drive / driven - jechać np. samochodem

• ride / ridden -  jechać np. rowerem

Czasami studenci czują się sfrustrowani lub nawet źli, że angielska pisownia i wypowiadanie 
dźwięków ma tak wiele wyjątków i komplikacji. Jeśli popełniasz te błędy, nie denerwuj się. 
Związek pisowni i wymowy jest niestety mylący w języku angielskim i trzeba to po prostu 
zaakceptować.

Ale kiedy na okrągło powtarzasz  słowa za pomocą takich  właśnie ćwiczeń, to właściwa 
wymowa w końcu przyjdzie naturalnie sama. Dziękujemy, że dołączyłeś do naszych ćwiczeń i do 
zobaczenia na następnej lekcji.


